



航空学报 » 1999, Vol. 20 » Issue (4) :75-77 DOI:

论文

[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)

[<<](#) [<<](#) [前一篇](#) | [后一篇](#) [>>](#) [>>](#)

硅谐振梁式压力微传感器边界结构参数优化

樊尚春¹, 李明明², 宋治生¹

1. 北京航空航天大学 302 教研室; 2. 中国中兴通讯公司开发一部

OPTIMIZATION OF THE BOUNDARY STRUCTURAL PARAMETERS OF A SILICON RESONANT BEAM PRESSURE MICROSENSOR

FAN Shang chun¹, LI Ming ming², SONG Zhi sheng¹

1. Faculty 302, Beijing University of Aeronautics and Astronautics, Beijing, 100083, China; 2. The First Development Department, Zhongxing Telecom LTD., Shenzhen, 518004, China

摘要

参考文献

相关文章

Download: [PDF \(238KB\)](#) [HTML OKB](#) Export: [BibTeX](#) or [EndNote \(RIS\)](#) [Supporting Info](#)

摘要 对一种硅谐振式压力微传感器敏感结构的边界结构参数进行了优化设计。所讨论的敏感结构以方形硅膜片作为一次敏感元件, 直接感受被测压力。在膜片的上表面制作浅槽和硅梁, 以硅梁作为二次敏感元件, 间接受被测压力。为减少敏感结构内外能量耦合, 提高振子的Q值, 采用有限元仿真分析的方法, 优化敏感边界结构参数。

关键词:

Abstract: The boundary structural parameters of a silicon resonant pressure microsensor are optimized in this paper. The preliminary sensing unit of the above sensor is a square silicon diaphragm, which senses the measured pressure directly. And the final sensing unit of the above sensor is a silicon beam resonator, which is attached on the upper surface of the above diaphragm. The above silicon beam senses the measured pressure indirectly. Based on reducing the boundary structural disturbances of the sensing structure for the above microsensor and increasing the Q factor of the beam resonator, the boundary structural parameters of the sensing structure are optimized by using the finite element method.

Keywords:

Received 1998-07-08;

引用本文:

樊尚春; 李明明; 宋治生. 硅谐振梁式压力微传感器边界结构参数优化[J]. 航空学报, 1999, 20(4): 75-77.

FAN Shang chun; LI Ming ming; SONG Zhi sheng. OPTIMIZATION OF THE BOUNDARY STRUCTURAL PARAMETERS OF A SILICON RESONANT BEAM PRESSURE MICROSENSOR[J]. Acta Aeronautica et Astronautica Sinica, 1999, 20(4): 75-77.

Service

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [RSS](#)

[作者相关文章](#)